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Organizace přebírání žádostí o dotaci  

Přítelkyně Belušová popsala podrobněji průběh a okolnosti žádání o dotaci 1.D a doporučila těm, kteří si 
nežádali, aby tak učinili. Nutno mít současně poslané potvrzení do Hradišťka. Potvrzení od jiné organizace stačí 
mailem. Možnost podat do 15. října, a to na schůzi nebo na Čabárně do kastlíku. Kontroly počtu (a síly!) včelstev 
mohou probíhat až do 15. prosince. Každý by v CISu měl do budoucna dostat přístupový kód pro správu svého 
účtu.  

Zpráva ze zasedání RV 

Zasedání proběhlo 20.8. v Nasavrkách. MZ neudělilo dotaci na časopis Včelařství, protože byla žádost o dotaci 
špatně napsaná. Předsednictvo ČSV toto vědělo od podzimu, ale nepodniklo bohužel žádné kroky k řešení 
situace a uzavřelo závazek na další dva roky. Musíme tedy platit časopis dál resp. se na něj složit. I s valorizací 
12% by se současný příspěvek 300 Kč musel zvýšit celkově o cca 100%. Je však obava a odhad, že by při 
takovémto zvýšení mohlo odejít cca 30 % členů. Pokud se zvýší jen o 100 Kč, máme šanci udržet téměř všechny 
členy, což z hlediska příspěvků může vyjít stejně. Na RV se toto mělo rozhodnout bez možnosti nastudování a 
předjednání (resp. průzkumu ohlasů) na úrovni okresů, natož základních organizací. Hlasování o větším navýšení 
těsně neprošlo, je čas to prodiskutovat. Další jednání RV je v listopadu. Nyní stojí ročně 12 čísel časopisu 
každého člena 154 Kč.   

Přítelkyně Belušová dále popsala špatné a nedostatečně transparentní hospodaření svazu, a doložila ho i dalším 
vývojem kauzy Včelpo. Soud potvrdil neplatnost dodatku prodeje, platí tedy, že pan Šmíd má platit 12 mil Kč. 
Vyhlásil insolvenci. Otázka dalšího postupu. 12 mil chceme zpět. Hlasování v rozhodujících chvílích v minulosti 
bohužel nebylo jmenovité, „viníky“ se tedy nepodaří označit. Je to výzva pro současné členy k tomu hlasovat 
zodpovědněji a kritičtěji, nepřijímat pouze rovnou předložená usnesení. Bude se řešit možnost domáhat se 
trestní odpovědnosti za společný majetek. Případnou žalobu může podat kdokoliv z členské základny.  

Zpráva o oslavách 130. výročí SV v Lomnici nad Popelkou 

Tíživé zprávy vystřídalo poetičtější vyprávění o oslavách 130. výročí spolku včelařů v Lomnici nad Popelkou. 
Vyprávění se ujal přítel předseda, který před cca 15 lety stál nebo seděl u začátku družby s touto ZO. Oslava byla 
údajně skromná a přítelkyně Belušová na ní dovezla dar v podobě sošky Sv. Ambrože. Lomničtí se nevyhnuli 
generačním turbulencím, které však proběhly kultivovaně. Na přítelkyni Belušovou zapůsobil pospolitý život 
bzučící kolem podkrkonošské klubovny spolku, odznáčky a trička. Na přítele předsedu zase zapůsobilo, že do 
Krkonoš vážili cestu přátelé až z Hodonína a dále dlouhověkost místních včelařů. Tyto téměř stoleté kmety 
obdařily Krkonoše a medovina záviděníhodnou čiperností. Ani tento požehnaný věk jim nebrání včelařit a 
projevovat zájem o funkcionářky jiných ZO. Pamětní lípa do díry zaplavené po přívalových deštích raději nebyla 
vysazena (zatím).  Fota z akce možno nazřít na našem webu. 

Přijímání nových členů 

respektive přestup: Přítel Milan Kameník z organizace Hostivice včelařící ve Středoklukách byl přijat 
v předchozím bezschůzovém období rozhodnutím výboru ZO, k čemuž má výbor mandát. 

Čerpání dotace na technickou pomoc 

Ve Včelařství lze nalézt formuláře k dotaci na technickou pomoc. Končí přechodné období. Přítelkyně Belušová 
doporučuje si zažádat. 



Sběr vosku ke zpracování 

K panu Balaštíkovi na Moravu je cesta dlouhá, přítelkyně Belušová řeší s bližšími dodavateli například v 
Řevničově, nebo doporučuje manžele Hessovy (od 15 kg). Využijme toho, že to máme za bukem a hlavně 
nekupujme z neověřených zdrojů. Přítelkyně Belušová nabídla také výkup vosku od přítomných pro potřeby 
začátečníků na kroužku.  

Pozvánka na konferenci o MVP 4.10.2022 

Akce sice není primárně určena běžným včelařům, ale možnost zúčastnit se tu je. Konference se koná na popud 
magistrátu Prahy a Středočeského kraje. Jedná se o platformu pro sdílení zkušeností se zpětnou vazbou MZ či 
veterinární správy. Definitivní pozvánka bude na webu. Na konferenci se lze dostavit i bez přihlášení (i když info 
je samozřejmě lepší). Přítelkyně Belušová kvitovala, že zdravé včely jsou brány jako jeden z nejdůležitějších 
směrů hodných dotační podpory. 

Různé 

Pozvánka na kurz Apiterapie na Čabárně se koná ve spolupráci NSEV a Čapisu. Bude to třídenní akce, kde bude 
hlavní apihvězdou MUDr. Irsáková, která apiterapii využívá ve své lékařské praxi. Působí spíše na Slovensku, 
protože v Čechách má Apiterapie stále nádech jakéhosi šarlatánství. Na Slovensku se cena podobné akce 
pohybuje kolem 120 €, takže cena 100 € v Čabárně je příznivá. Zahrnuje i stravu a ubytování. Je tam jedno nebo 
dvě místa. Bude to však už odbornější.   

Skončila Apimondia v Istambulu. Přítel Švamberk chystá opět turné s povídáním o tomto světovém včelařském 
setkání.  

Byl navázán kontakt se Středočeskou vědeckou knihovnou, kde by se daly dělat Medové Vánoce. Je ale pak na 
místě zvážit délku konání, což asi neuspokojí zájem všech škol.  

14. a 15. října bude tradiční výstava v Trenčíně. Přítel předseda akci doporučuje, je to inspirující. Střídá se to po 
roce s Ostravskou akcí na Černé louce. Tato česká část se možná zruší při nenavýšení příspěvků, jak hrozí 
předsednictvo ČSV. Slováci se zdají temperamentnější, zapálenější a akčnější.  Proběhne průzkum zájmu a 
možností naplnění adekvátních dopravních prostředků.  Zájemci se mohou hlásit u jednatelky. 

Zásluhou přítele Bernáška jsme dostali 40 tis na činnost od města.   

Diskuse 

Přítel Jirák nadhodil revolucionářskou myšlenku, kterou v sobě dusil již od úvodního tématu „Zpráva ze zasedání 
RV“, že pokud by mělo odejít 30% členů svazu, jestli by nestálo za to založit nový spolek a „vykašlat se na 
Prahu“. Přítel předseda projevil pochyby o kompaktnosti této skupiny a přimlouval se za variantu soustředit se 
na příští volby. Přítel Jirák zřejmě tuto variantu promýšlel do větší podrobnosti, protože byla položena i 
hypotetická otázka, zda má ústředí nárok na finance ZO. Dle přítelkyně Belušové morálně vzato nemá, ale 
organizace disponující nemovitostmi by o ně přišly. Opět hypoteticky vzato, když bychom končili a odhlasovali 
jsme si to, tak se za úspory ZO můžeme třeba „zpumprdlíkovat“. Otázkou je, jak by se nám to za naši částku 
podařilo.  Někdo tvrdil že ne, někdo že v pohodě. Důležité je, aby si podobné otázky nemusel brzy klást svaz jako 
takový. 

Při přemýšlení nad finanční situací svazu byla přítelkyní Belušovou zmíněna i myšlenka, že budova ústředí ČSV v 
Křemencové ulici v Praze své náplni příliš nevyhovuje (dispozičně ani stavem). Rekonstrukce je velmi nákladná (a 
se současným vedením těžko představitelná, ostatně stejně jako případný prodej). Čili je otázka, nakolik je 
vlastně nutné na budově lpět. Ani jsme se nenadáli a diskutovalo se o tom, kde postavit budovu novou a kolik by 



stála. Měla by být skvěle dostupná, čili hned na metru, vlaku, autobusu, ale současně v pěkném místě, čili v 
přírodě, přítel předseda ZO Kladno by tam měl dojet až před dveře autem a všichni včelaři z ČR by to tam měli 
mít stejně daleko. Přítel předseda si myslí, že těmto parametrům vyhovuje nejlépe zámek v Kolči a svojí vizi 
doprovodil barvitě podanými detaily.  

 

Zapsal přítel Jan Červený 


